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§ 1 Mötets öppnande. 

Annika Tibell öppnar mötet och hälsar alla välkomna.  

 

§ 2 Beslut om justeringsperson  

Marie Arsenian-Henriksson utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

 

§ 3 Godkännande av föredragningslistan  

Föredragningslistan godkänns och läggs till handlingarna. 

 

§ 4 Anmälan av föregående protokoll 

Protokollet från sammanträdet den 14 mars 2024 läggs till handlingarna. 

 

§ 5 Information om reviderat förslag till post-doc program 

Jeanette Westman informerar om de revideringar som arbetsgruppen gjort i förslaget till post-doc 

program efter inspel från forskningsrådet vid sammanträdet den 14 mars 2024. Arbetsgruppens 

initiala förslag omfattar ett post-doc program som löper över en termin och som föreslås ersätta 

huvuddelen av det nuvarande docentprogrammet. I det reviderade förslaget är konceptet det 

samma men forskningsrådets synpunkter har beaktats. Bland annat har föreläsningar och 

seminarier om KI:s och Region Stockholms samverkansorganisation, Clinicum och Centrum för 

hälsodata lagts till. Vidare föreslår arbetsgruppen att deltagarnas kostnader för det föreslagna 

internatet ska täckas av forskningsrådet och inte som initialt föreslogs av deltagarnas hemklinik.   

 

Forskningsrådet tackar för presentationen och arbetsgruppens arbete. 

 

§ 6 Diskussion om samlade äskanden till forskningsrådet budget 2025 

Kristin Blidberg informerar om de planerade och föreslagna satsningarna i forskningsrådets 

budget 2025. Forskningsrådet har flera satsningar där tidigare inriktningsbeslut inkluderat 2025 

års budget, de inkluderar till exempel medel till Clinicums centrala organisation (2,4 mkr), 

satsningen på ökad samverkan där medlen riktats till FoUU-kommittéerna vid Danderyds 

sjukhus, Södersjukhuset och SLSO (7,5 mkr) samt satsningen på forskning i primärvården (5,3 

mkr). Vidare diskuterade forskningsrådet den 14 mars 2024 möjligheten att utöka antalet platser i 

de kliniska forskarskolorna. Sammantaget är de föreslagna satsningarna och uppräkningarna 

tillsammans med andra åtaganden större är forskningsrådets preliminära budget för 2025. 

 

Diskussion följer, bland annat föreslås att satsningen på ökad samverkan kan minskas för att på 

sikt avslutas. Det framhålls att forskningsrådet har uttalat att satsningen ska inkludera 2025 och 

att satsningen så här långt genererat goda resultat men att det på sikt kan bli aktuellt att avveckla 

stödet. Vidare diskuteras finansieringen av Clinicums centrala organisation och stödet till 

noderna, det konstateras att finansieringen dock medför en möjlighet till styrning och inflytande.  

 
§ 7 Diskussion om möjliga förslag till ledningsgruppen KI-Region Stockholm angående 

särskilda satsningar. Beslut att delegera till forskningsrådets ordförande att lämna 

förslag till ledningsgruppen KI-Region Stockholm 

Viktoria Svensson informerar i ärendet. Processen för ledningsgruppens strategiska satsningar 

utvecklas inför 2025 och satsningarna delas in i långsiktiga åtaganden och särskilda årliga 

satsningar. Ledningsgruppen har gett utbildningsrådet och forskningsrådet i uppdrag att senast 

den 30 juni lämna förslag på ledningsgruppens särskilda årliga satsningar för 2025. 
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Diskussion följer. Forskningsrådet diskuterar omfattningen av forskningsrådets budget (720 

mkr) kontra ledningsgruppens särskilda satsningar (147 mkr) och skiljelinjen mellan de olika 

potterna och de särskilda satsningarna inom ramen för respektive budget. Forskningsrådet 

diskuterar också att det kan finnas fördelar med att samla finansieringen av en och samma 

infrastruktur (till exempel Clinicum) i en budget. Avslutningsvis konstateras att frågan 

behöver diskuteras ytterligare innan beslut och det beslutas att boka in ett extra sammanträde.  

 

§ 8 Diskussion om att avsluta forskartjänster där innehavaren inte tagit ut forskningstid 

i tillräcklig omfattning  

Kristin Blidberg rekapitulerar tidigare diskussioner i forskningsrådet om det höga söktrycket 

till de olika kliniska forskartjänsterna och att rådet ser forskartjänsterna som ett mycket viktigt 

verktyg för att värna uttag av forskningstid. Forskartjänsterna tilldelas för två plus två år, efter 

cirka 20 månader görs en utvärdering av sakkunniggruppen inför en eventuell förlängning. 

Det föreslås att utvärderingen vid halvtid ska inkludera uttag av forskningstid som ett 

bedömningskriterium. 

 

Diskussion följer.  

 

Forskningsrådet beslutar  

- att införa att innehavarna av kliniska forskartjänster (forskar-ST, klinisk postdok, 

klinisk postdok inom vårdvetenskap, kliniska forskare, högre kliniska forskare) 

rapporterar uttag av forskningstid i samband med redovisningen vid halvtid. I de fall 

innehavaren av tjänsten använt mindre än 80 procent av de tilldelade medlen till 

forskningstid ska tjänsten inte förlängas. Redovisningen av forskningstid införs för de 

tjänster som tillträds 2024 och där efter.  

 

§ 9 Information uppföljningen av utvärderingen av universitetssjukvården 

Viktoria Svensson informerar i ärendet. ALF nationella styrgrupp har tagit fram en mall för 

uppföljning av de USV-enheter som vid Socialstyrelsens utvärdering av 

universitetssjukvården 2022 inte uppfyllde samtliga miniminivåer. I ALF-region Stockholm 

kommer ALF task force att hålla ihop arbetet med rapportering till ALF nationell styrgrupp. 

Respektive FoUU-kommitté ansvarar för att USV-enheterna inom deras respektive område 

rapporterar vidtagna åtgärder och i de fall miniminivåer inte uppfylls handlingsplaner. ALF-

region Stockholm ska lämna sitt samlade svar till ALF nationell styrgrupp senast den 31 

augusti 2024.  

 

§ 10 Information om utfall av enkät till FoUU-grupperna 

Viktoria Svensson informerar om det preliminära utfallet av den enkät avseende 

användningen av FoUU-medel som forskningsrådet skickat ut till FoUU-grupperna. Syftet 

med enkäten var samla in information om vilka principer som respektive FoUU-grupp 

använder för att fördela ALF/FoU-medel för klinisk forskning, för att spridas och kunna 

användas som information och inspiration till alla FoUU-grupper. Totalt har 88 procent (73) 

av FoUU-grupperna besvarat enkäten.  

 

§ 11 Information om arbete för att säkra uttag av forskningstid på Karolinska 

Universitetssjukhuset  

Annika Tibell informerar om att Karolinska universitetssjukhusets ledningsgrupp i mars 2024 

beslutade om principer och åtgärder för att säkra uttag av forskningstid. Beslutet innebär 

bland annat att finansierad FoU-tid måste ingå i den årsvisa dimensionering av verksamhetens 

bemanning och att all finansierad FoU-tid som söks av medarbetare, minst 6 månader i 
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förväg, ska planeras in. Vidare planeras utbildningsinsatser inom området riktade mot 

controllers och HR-stöd och utveckling av stödsystemen.  

 

Forskningsrådet ser mycket positivt på de beslutade principerna och föreslår att det sprids till 

hela regionen. 

 

§ 12 Information om synpunkter kring uppdrag rörande forskar-AT och forskar-ST 

från Kommittén för utbildning på forskarnivå 

Erika Franzén rapporterar från Kommittén för utbildning på forskarnivå:s sammanträde och 

deras synpunkter kring uppdrag rörande forskar-AT och forskar-ST. Sammanfattningsvis är 

kommittén positiv till en gemensam arbetsgrupp även om de ser att arbetet hade kunnat 

påbörjas senare då forskar-AT bedöms kunna finnas kvar till och med våren 2027. Kommittén 

anser också att arbetsgruppen bör ta fram ett övergripande förslag där detaljerna för respektive 

utlysning kan justeras av respektive råd.  

Avslutningsvis framför Erika att ett eventuellt uppdrag att ta fram utlysningar för de 

satsningar som post-doc arbetsgruppen föreslagit (till exempel repatrieringsbidrag) inte bör 

tilldelas denna arbetsgrupp. Forskningsrådet stödjer detta förslag.  

 

§ 13 Information från KI och Region Stockholm  

Från Region Stockholm informerar Annika Tibell om att kommunal varslat om strejk för 

undersköterskor och steriltekniker vid S:t Göran och Danderyds sjukhus. En eventuell strejk 

skulle ha stor påverkan på möjligheten att genomföra operationer. Annika informerar också 

om ett medialt uppmärksammat personalärende vid Karolinska Universitetssjukhuset. 

Från Karolinska Institutet informerar Marie Arsenian-Henriksson om att rapporten om 

fryshaveriet i Neo-byggnaden på KI:s campus Flemingsberg nu publicerats. Vidare har KI-

klin föreslagit att regeln om att 51 procent av projektmedlen inom ALF Medicin ska användas 

till löner för personer som är anställda inom hälso-och sjukvården ändras, procentsatsen bör 

antingen sänkas eller helt tas bort. 

 

§ 14 Övriga frågor  

Johan Franck anmäler en övrig fråga rörande användningen av medel från den strategiska 

satsningen för ökad samverkan. FoUU-kommittén vid SLSO planerar att genomföra en rad 

aktiviteter för att identifiera forskningsområden för samverkan med syfte att få till stånd fler 

forskningsprojekt över organisationsgränserna. Forskningsrådet stödjer planerad 

användningen av medlen. 

 

§ 15 Anmälningsärenden  

Anmälningsärendena läggs till handlingarna.  

 

 

Vid protokollet  

Kristin Blidberg 

 

 

Protokollet justeras 
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Annika Tibell   Marie Arsenian-Henriksson 

 




